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Název projektu:  Komunitní plánování sociálních služeb na Otrokovicku 

Registrační číslo:  CZ.03.2.63/0.0/0.0/16_063/0006592 

Název aktivity:   Setkání Řídící skupiny 

Termín konání: 08.06.2018 v 09,00 h, Otrokovice, budova č. 2, zasedací místnost č. 225. 

 

Josef Zdražil – Obrovsky narostly náklady poskytovatelů sociálních služeb. Je to kvůli nárůstu platů ve 

sféře sociálních služeb. Ve službách jsou mzdové náklady tou největší položkou. Nárůst dotací 

rozpočtu města Otrokovice pro sociální služby je cca 17%. Za posledních 6 let jsme neměli potřebu 

rozpočet 3,5 milionu navyšovat. Ale teď, po 6 letech, jsme zjistili, že se k tomuto limitu blížíme. O 

navýšení budeme muset vyjednávat. Proběhlo setkání s městy UH, Zlín, Kroměříž na téma systémy 

financování. Dohodli jsme se, že se bude sledovat počet jednotek, které organizace poskytly 

v předchozím roce, a to číslo využijeme pro výpočet dotace na další rok. V ojedinělých případech se 

v případě nárůstu nečekaných nákladů poskytovatelů sociálních služeb může vyjednávat o navýšení 

financování (např: nárůst výměny použitých stříkaček).  

V projektu Pilotní ověření sociálního bydlení Otrokovice je přiděleno 16 bytů. 2 sociální pracovníci 

podporují klienty v projektu. V projektu je zaevidováno asi 56 žadatelů o sociální byty. Nastavený limit 

máme 20 bytů.  

V projektu Partnerství pro duševně nemocné nás čeká poslední návštěva kolegů z Nizozemska a 

proběhnou dva workshopy v Rožnově. Sbíráme zkušenosti a připravujeme koncepční materiál, který 

popíše situaci jaká tady je. Vzdělávání sociálních pracovníků máme úspěšně za sebou. 

Proběhla vernisáž výstavy dětských prací ze ZŠ koncipovaná tak, abychom zlepšili propagaci 

náhradní rodinné péče. Nemáme dostatek dlouhodobých pěstounů. Na MPSV jsou s kampaní ve 

zpoždění, chystají se také propagovat pěstounskou péči. Pokračování naší lokální kampaně bude 

někdy na podzim i další rok. Budeme se obracet na obce, aby nás v tom podpořily.  

Květoslava Horáková – Probíhalo plno jednání na městském úřadě k tématu zařazení služeb do sítě. 

Některé projektové záměry, které jsme doporučili, neprošly (projdou vždycky tak jeden či dva první).  

Na Senioru proběhl seminář pro pracovníky v přímé péči a sociální pracovníky s tématem sexualita 

seniorů. Seminář je novinkou a je velmi zajímavý.. Díky semináři si člověk uvědomí, s čím se sociální 

pracovníci setkávají.  

Pavel Polák - Naděje – Proběhla řada jednání. Již rok jsou s kolegy oponenty z krajského úřadu ve 

sporu. Vedla se diskuse o tom, jestli je možné uskutečnit kontakt v přirozeném sociálním prostředí bez 

přímého kontaktu s přirozeným sociálním prostředím. Dále proběhla diskuse o tom, jestli je možné 

prodávat produkty, které vzniknou jako výrobky v rámci terapie v terapeutických dílnách. V procesu 

řešení je sociálně terapeutická dílna kavárna, která je unikátním prostorem pro uživatele sociálních 

služeb, využívána jako tréninkové prostředí. Bráníme se tomu, aby klienti trénovali bez zákazníků. 

Prostředí kavárny v SENIOR „C“ je ideální, protože návštěvníků je velmi málo. Nejedná se o 

výdělečný provoz.  
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Návrh počítání dotací je krkolomný, ne úplně zrcadlí realitu. Pohled na rok současný na základě roku 

minulého není úplně logický. 

Jakub Musil – Úřad práce - Potýkají se s personálními změnami, je to nekonečný příběh. Dobře se 

vypořádali s legislativními změnami na úseku sociální podpory. Vypsal 3 výběrová řízení, moc lidí se 

nepřihlásilo.  

Karla Koutná – Krizová pomoc – Potkávají se s jednotlivými OSPODy. Služba se proměňuje, dřív 80% 

ambulantní a 20% jezdili. Teď je to obráceně, hodně začínají jezdit do terénu.  

Michael Stýblová – Český Červený kříž – Posledních 14 dní mají částečně prostor pro poskytování 

pečovatelské služby Lidé jsou nemocní, anebo umírají. Ale je to jen na krátký čas. Stále hledají 

pečovatelky a zdravotní sestru na zajištění ošetřovatelských služeb v terénu. 

Zbyněk Ohnoutek – Město Napajedla - Stalo se jim, co se jim ještě nikdy nestalo, nepřihlásila se jim 

ani jedna firma na realizaci stavby financované z dotace. Dotace tak městu unikla. Bude vyhlášena 

nová výzva. Situace ve stavebnictví je taková, že je velký přetlak poptávky a stavebníci si moc dobře 

rozmyslí, jestli budou dělat něco, co je financované z fondů EU. Mělo to být 8 bytových jednotek 

převážně pro rodiny s dětmi.  

Aranka Medková Pekárková – Senior Otrokovice -  Vyjednávají na kraji o dotacích na provoz. Kavárna 

ji trápí od začátku, co nastoupila do Senioru. Doba, po kterou je kavárna otevřená, je krátká.  

Chtějí udělat rozvojový záměr na zvýšení kapacit pečovatelské služby.  

Co se týče domova se zvláštním režimem, tak se Senior pokoušel o investiční dotaci z MPSV pro 

budovu „B“, žádost o dotaci nebyla schválena 

Na budově C obhájili certifikát Vážka, což je certifikace kvality.  

Na budově B je petangové hřiště. Hřiště není dobře využívané a zabírá velký kus zahrady. Proto 

plánují petangovou sezónu a různé aktivity, které zvýší jeho využití.  

U náboru pracovníků motivuje známé, aby rozšiřovali informace o možnosti práce v jejich organizaci. 

David Libiger – DS Napajedla – Nejvíc řeší personální otázky a mezilidské vztahy na pracovišti. 

Petr Kubala –Od 1.července přestěhují kancelář služby dluhové poradenství z Prioru do sídla Tehosu.  

Probíhají diskuse v rámci benchmarkingových skupin. Byl překvapen, že ač je nezaměstnanost 2-3 

procenta, vypsali výběrové řízení a přihlásilo se přes 60 lidí.  

Dílna, která vyhořela, už funguje, pojišťovna k tomu přistoupila velmi dobře. 

Jaroslav Němeček – obec Pohořelice – Nic moc se u nich nezměnilo. Skončila jim udržitelnost, co se 

týče domu s pečovatelksou službou. V klubu důchodů dělali rekonstrukci. Z důvodu nezájmu 

důchodců prodali kuchyň jednomu podnikateli a další místnost druhému. Mají 5 dodavatelů obědů, a 

to se mu nejeví jako rozumné. Po 28 letech končí ve funkci starosty. 

Vincenc Strojil – obec Oldřichovice – Dělali akci na obecní stodole. Proběhlo kácení máje, ale kvůli 

počasí se to pokazilo.  

Špatná hromadná doprava mezi vesnicemi. Spoje nejezdí v době, kdy se lidi vrací z Napajedel od 

lékaře. Nakonec to dopadne tak, že dodavatelé vypadnou ze hry, protože přijdou jiní dodavatelé s mini 

autobusem.  
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Další setkání Řídící skupiny proběhne dne 21.9.2018 
  
 
Zapsal: Pavel Vrana 
Otrokovice 08.06.2018 

 


